

Saudi Arabia's Non-Oil Private Sector Is Growing At the Fastest

Pace

Saudi Arabia's non-oil business sector grew in November at its fastest pace in 16 months. The PMI rose to 59.0 from 56.9 in October, marking the fourth consecutive monthly rise for the main index, which remained well above the 50.0 mark, the boundary between growth and contraction.

The new orders index rose to 63.4 points in November, compared to 62.5 in the previous month, supported by an expansion in the customer base and increased investment spending. This strong expansion, marked by accelerated production and demand, reflects the growing ability of non-oil sectors to contribute to economic activity independently of oil price fluctuations. The production sub-index rose to 63.8 in November from 60.2 in October. The data also showed that companies increased hiring at a faster rate in November compared to the previous month.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



القطاع الخاص غير النفطي السعودي ينمو بأسرع وتيرة

سجل قطاع الأعمال غير النفطي في السعودية نموًا في نوفمبر بأسرع وتيرة له في 16 شهرًا. وارتفع مؤشر مديري المشتريات إلى 59.0 نقطة مقارنة بـ 56.9 في أكتوبر، حيث يعد هذا الارتفاع الشهري الرابع على التوالي للمؤشر الرئيسي، الذي ظل أعلى بكثير من حاجز 50.0 نقطة، وهو الحد الفاصل بين النمو والانكماش.

وارتفع مؤشر الطلبات الجديدة إلى 63.4 نقطة في نوفمبر، مقارنة بـ 62.5 في الشهر السابق، مدعومًا بتوسع قاعدة العملاء وزيادة الإنفاق الاستثماري. ويعكس هذا التوسع القوي، الذي تميز بتسارع الإنتاج والطلب، القدرة المتزايدة للقطاعات غير النفطية على المساهمة في النشاط الاقتصادي بشكل مستقل عن تقلبات أسعار النفط. وارتفع المؤشر الفرعي للإنتاج إلى 63.8 في نوفمبر مقارنة بـ 60.2 في أكتوبر. وأظهرت البيانات أيضًا أن الشركات زادت التوظيف بمعدل أسرع في نوفمبر مقارنة بالشهر السابق.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

Gold Rises on Increased U.S. Interest Rate Cut Expectations

Gold prices rose on Tuesday, supported by growing expectations of a U.S. interest rate cut this month as the focus shifted to upcoming economic data for additional insights into the monetary policy of the world's largest economy.

Spot gold rose 0.1 percent to \$2,642.42 an ounce after falling about 1 percent on Monday.

U.S. gold futures rose 0.3 percent to \$2,665.30, amid expectations of a rate cut at the U.S. central bank meeting on Dec. 17-18 to nearly 75 percent, as gold rebounds amid lower interest rates.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



الذهب يرتفع بدعم من زيادة توقعات خفض أسعار الفائدة الأميركية

ارتفعت أسعار الذهب اليوم الثلاثاء، بدعم من توقعات متزايدة بخفض أسعار الفائدة الأميركية هذا الشهر مع تحول التركيز إلى البيانات الاقتصادية المقبلة للحصول على رؤية إضافية عن السياسة النقدية لأكبر اقتصاد في العالم.

وصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.1 في المئة إلى 2642.42 دولار للأونصة بعد أن هبط بنحو 1 في المئة أمس الاثنين. وارتفعت العقود الأميركية للأجل للذهب 0.3 في المئة إلى 2665.30 دولار، وسط زيادة التوقعات بخفض أسعار الفائدة في اجتماع البنك المركزي الأميركي في 17 و18 ديسمبر/كانون الأول إلى ما يقرب من 75 في المئة، حيث ينتعش الذهب، في ظل انخفاض أسعار الفائدة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

Tourism Revenues in Morocco Up 9.3% and Foreign Direct Investment Up 23.7%

Morocco's foreign exchange regulator Office (Office des Changes) revealed that the annual trade deficit increased by 5.2 percent to 250 billion dirhams (\$25 billion) in the first ten months of the year. Imports grew 5.8 percent from a year earlier to 623 billion dirhams, surpassing exports of 373 billion dirhams, up 6.2 percent.

Remittances to Moroccans abroad, a major source of hard currency inflows, grew by 3.9 percent to 100 billion dirhams. Tourism revenues rose 9.3 percent to Dh97 billion, showing that both sectors are heading for a new record this year. Foreign direct investment amounted to 33.3 billion dirhams, up 23.7 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ارتفاع عوائد السياحة في المغرب 9.3% وزيادة الاستثمارات الأجنبية المباشرة 23.7%

كشف مكتب الصرف (الهيئة المنظمة للصرف الأجنبي في المغرب)، عن زيادة العجز التجاري السنوي 5.2 في المئة إلى 250 مليار درهم (25 مليار دولار) في الأشهر العشرة الأولى من العام. ونمت الواردات 5.8 في المئة عن العام السابق إلى 623 مليار درهم، متجاوزة الصادرات التي بلغت 373 مليار درهم، بزيادة 6.2 في المئة.

ونمت التحويلات المالية للمغاربة في الخارج، والتي تعد مصدرا رئيسيا لتدفقات العملة الصعبة، بنسبة 3.9 في المئة إلى 100 مليار درهم. في حين ارتفعت عوائد السياحة 9.3 في المئة إلى 97 مليار درهم، مما يدل على أن كلا القطاعين يتجهان نحو تسجيل مستوى قياسي جديد هذا العام. وبلغت الاستثمارات الأجنبية المباشرة 33.3 مليار درهم، بزيادة 23.7 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

Launch of the "Arab Common Market for Electricity" To Enhance Supply and Reduce Costs

The League of Arab States launched the "Arab Common Market for Electricity", through an agreement signed by 11 countries, during the activities of the fifteenth session of the Arab Ministerial Council for Electricity, which was held in the New Administrative Capital in Egypt, intending to enhance supply and reducing costs.

The Assistant Secretary-General and Head of the Economic Affairs Sector of the League of Arab States, Ambassador Dr. Ali bin Ibrahim Al-Maliki, stressed in his speech that "the launch of the (Arab Common Market for Electricity) is a qualitative leap in the process of joint Arab action, as this market will contribute to enhancing the stability of electricity supply, reducing costs, supporting renewable energy investments, and strengthening the position of Arab countries as major exporters of clean energy globally." The signatories to the Arab Common Market for Electricity agreement, in addition to Saudi Arabia and Egypt, included the UAE, Kuwait, Palestine, Syria, Qatar, Libya, Sudan, Yemen, and Morocco.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



إطلاق "السوق العربية المشتركة للكهرباء" لتعزيز الإمدادات وخفض التكاليف

أطلقت جامعة الدول العربية «السوق العربية المشتركة للكهرباء»، عبر اتفاقية وقعت عليها 11 دولة، خلال فعاليات الدورة الخامسة عشرة للمجلس الوزاري العربي للكهرباء، التي عقدت في العاصمة الإدارية الجديدة بمصر، وذلك بهدف تعزيز الإمدادات وخفض التكاليف.

وأكد الأمين العام المساعد رئيس قطاع الشؤون الاقتصادية بجامعة الدول العربية، السفير الدكتور علي بن إبراهيم المالكي، في كلمته، أن «إطلاق (السوق العربية المشتركة للكهرباء) يُعد نقلة نوعية في مسيرة العمل العربي المشترك، حيث ستستهم هذه السوق في تعزيز استقرار الإمدادات الكهربائية، وخفض التكاليف، ودعم استثمارات الطاقة المتجددة، وتعزيز مكانة الدول العربية مصدرين رئيسيين للطاقة النظيفة عالمياً».

وضمنت الدول الموقعة على اتفاقية «السوق العربية المشتركة للكهرباء»، إلى جانب السعودية ومصر، كلاً من الإمارات والكويت وفلسطين وسوريا وقطر وليبيا والسودان واليمن والمغرب.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

Deflation Blocks Russian Economic Prospects in 2025 Due To Sanctions

Russia's second-largest lender VTB said the sanctions-hit economy and militarization is likely to slow next year, and bank profits will fall, and the benchmark interest rate could rise to 23 percent by the end of this year. He predicted that GDP growth would slow to 1.9 percent in 2025, exceeding the International Monetary Fund's forecast of 1.3 percent. The government expects the economy to grow by 3.9 percent this year.

According to the bank, the nearly three-year war and the imposition of a large number of sanctions make Russians live in a completely unusual situation, because a third of the state budget goes to the military.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



الانكماش يحاصر أفاق الاقتصاد الروسي في 2025 بفعل العقوبات

رَجَّح ثاني أكبر بنك مقرض في روسيا في.تي.بي، أن يتباطأ الاقتصاد المتضرر من العقوبات والعسكرة العام المقبل وأن تنخفض أرباح البنوك، وقد يرتفع سعر الفائدة القياسي إلى 23 في المئة بحلول نهاية هذا العام. وتوقع أن يتباطأ نمو الناتج المحلي الإجمالي إلى 1.9 في المئة عام 2025، ما يتجاوز توقعات صندوق النقد الدولي البالغة 1.3 في المئة. في حين تتوقع الحكومة أن ينمو الاقتصاد بنسبة 3.9 في المئة هذا العام.

ووفق البنك فإن الحرب المستمرة منذ ما يقرب من ثلاث سنوات، وفرض عدد كبير من العقوبات، يعيش الروس في وضع غير عادي على الإطلاق، وذلك بسبب أن ثلث ميزانية الدولة يذهب إلى الجيش.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

Muscat Monitors a Jump in Passenger Traffic through Its Airports

Figures released by the Government Statistics Center showed that the number of passengers traveling through the country's various airports from the beginning of January until the end of October rose to more than 12.1 million, with an annual growth of 4.1 percent.

The number of passengers travelling through Muscat International Airport by the end of October reached more than 10.7 million, a growth of 3.7 percent year-on-year with more than 80,600 flights, an increase of about 2.3 percent from a year ago. While statistics showed that, the number of passengers through Salalah Airport by the end of last October reached 1.3 million, an increase of 6.4 percent year-on-year, through more than nine thousand flights, a decrease of 1.6 percent with an annual comparison.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



مسقط ترصد قفزة في حركة المسافرين عبر مطاراتها

أظهرت أرقام صادرة عن مركز الإحصاء الحكومي ارتفاع عدد المسافرين عبر مختلف مطارات البلاد منذ مطلع يناير وحتى نهاية أكتوبر الماضيين إلى أكثر من 12.1 مليوناً بنمو على أساس سنوي بلغ 4.1 في المئة.

وبلغ عدد المسافرين عبر مطار مسقط الدولي بنهاية أكتوبر الماضي أكثر من 10.7 مليون شخص، بنمو قدره 3.7 في المئة بمقارنة سنوية من خلال أكثر من 80.6 ألف رحلة وهي زيادة بنحو 2.3 في المئة بما تم تسجيله قبل عام. في حين

أظهرت الإحصاءات أن عدد المسافرين عبر مطار صلالة بلغ بنهاية أكتوبر الماضي 1.3 مليوناً بارتفاع قدره 6.4 في المئة على أساس سنوي عبر أكثر من تسعة آلاف رحلة بانخفاض قدره 1.6 في المئة بمقارنة سنوية.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

■ Tunisia's Foreign Exchange Reserves Record \$7.87 Billion

The Central Bank of Tunisia revealed that the growth rate rose by about 1.8% during the third quarter of this year, compared to one percent during the second quarter and 0.4 percent a year earlier.

The current deficit continued to shrink to 3.1 billion dinars (\$980 million), equivalent to 1.9 percent of GDP, at the end of October, up from \$1.2 billion, or 2.5 percent of GDP, a year earlier.

Tunisia's foreign exchange reserves at the end of November stood at 24.8 billion dinars (\$7.87 billion), covering nearly four months of the country's imports. The government seeks to reduce the fiscal deficit over the next three years to 6.6 GDP this year, then 3.9 percent by the end of 2026, compared to about 7.7 percent at the end of last year.

[Source \(Al-Arab newspaper of London, Edited\)](#)

■ احتياطي تونس من النقد الأجنبي يسجل 7.87 مليار دولار

كشف البنك المركزي التونسي عن ارتفاع نسبة النمو نحو 1.8 في المئة خلال الربع الثالث من العام الجاري، مقابل واحد في المئة خلال الربع الثاني و0.4 في المئة قبل ذلك بسنة.

وتواصل انكماش العجز الجاري إلى مستوى 3.1 مليار دينار (980 مليون دولار) ما يعادل 1.9 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي بنهاية أكتوبر، مقابل 1.2 مليار دولار أو 2.5 في المئة من الناتج المحلي قبل عام.

وبلغ احتياطي تونس من النقد الأجنبي بنهاية شهر نوفمبر 24.8 مليار دينار (7.87 مليار دولار)، أي ما يُعطي قرابة أربعة أشهر من واردات البلاد. وتسعى الحكومة إلى تقليص العجز المالي خلال السنوات الثلاث المقبلة إلى 6.6 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي هذا العام، ثم 3.9 في المئة بنهاية عام 2026، في مقابل نحو 7.7 في المئة بنهاية العام الماضي.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

